
Van: Jelmer Kruyt <j.kruyt@konings-kinderen.nl> 
Verzonden: woensdag 6 september 2017 16:34 
Aan: Griffie-Hilversum 
CC: Kant, Rosa; Zondag, Coby; Want, Eric van der 
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Geachte leden van de gemeenteraad van Hilversum, 
 
Op 13 september behandelt u het Onderwijskansenbeleid in Hilversum. Vooruitlopend daarop geven wij 
vanuit Koningskinderen graag alvast een korte reactie. Uiteraard zijn wij bereid e.e.a. toe te lichten in 
uw fractie en ook tijdens de behandeling in de commissie. Koningskinderen heeft meerdere 
kinderdagverblijven in de regio ’t Gooi, waaronder in Hilversum (Ceintuurbaan/Trompenberg).  
 
Vooropgesteld is duidelijk zichtbaar dat het college veel werk heeft gemaakt van het 
Onderwijskansenbeleid. Met name op het gebied van de harmonisering van peuterspeelzalen en 
kinderopvang, zetten wij grote vraagtekens bij de gekozen richting. Ik zal dat hieronder toelichten.  
 

1. Proces 
- Koningskinderen heeft in de afgelopen 1,5 jaar meermaals gevraagd waar de gemeente 

Hilversum staat met de door het Rijk opgelegde harmonisering van peuterspeelzaalwerk en 
kinderopvang. Wij hebben telkens aangegeven graag betrokken te worden in dit proces en 
men heeft steeds toegezegd dat dat tijdig zou gebeuren. Uiteindelijk zijn wij helemaal niet 
betrokken en krijgen wij een definitief beleid te zien. Een gemiste kans; het veld (lees: de 
diverse kinderopvangorganisaties) had hier natuurlijk een grote toegevoegde waarde 
kunnen bieden. En dat veld bestaat niet alleen uit peuterspeelzalen; die gaan immers 
harmoniseren met de kinderopvang. Toch heeft de gemeente er voor gekozen om alleen 
peuterspeelzalen te betrekken bij de totstandkoming van dit beleid. En dat is duidelijk te 
zien.  

- Koningskinderen is hierin temeer teleurgesteld, omdat onze organisatie al sinds onze 
vestiging in Hilversum (2012) de deur in het gezicht krijgt als het gaat om participatie in 
peuterspeelzaalwerk (en de bijbehorende subsidies daarvoor). Steeds weer werd gesteld dat 
de gemeente hierbij al samenwerkt met andere partners, nieuwkomers maken geen kans. 
En zelfs nu niet (daarover later meer). Noodgedwongen exploiteren wij daarom nu een niet-
gesubsidieerde peuterspeelzaal, waar de prijs voor ouders dus aanmerkelijk hoger ligt.  

- De gemeente stelt een regiegroep in, met daarin vertegenwoordigers vanuit de gemeente, 
het onderwijs en peuterspeelzalen. Ook hier is de reguliere kinderopvang dus niet 
vertegenwoordigd, terwijl er in een geharmoniseerde situatie juist volop kansen zijn om 
samen te werken met het onderwijs en elkaar te versterken waar dat kan. Er gaan immers 
véél meer kinderen naar een kinderdagverblijf, dan naar een peuterspeelzaal. De overgang 
naar school moet goed zijn en ook daarna (BSO) moeten we elkaar weten te vinden. 

- Koningskinderen is in diverse gemeentes betrokken geweest bij de totstandkoming van 
nieuw beleid, gekoppeld aan de harmonisering van peuterspeelzalen en kinderopvang. Het 
is zeer opvallend dat de regio hier in het geheel geen afstemming zoekt; iedere gemeente 
kiest zijn eigen weg. Een gemiste kans, want men had hier van elkaar kunnen leren en men 
staat aan de vooravond van een gemeentelijke herindeling. Daarnaast is het voor 
organisaties die in de gehele regio werken natuurlijk prettig als het niet overal weer net 
anders geregeld is. Voorts valt op dat Hilversum een aantal keuzes maakt, die elders anders 
gemaakt worden (zie hieronder).  



 
2. Wet Markt & Overheid 

- In het beleid wordt gesteld dat de gemeente bestaande peuterspeelzalen financieel 
tegemoet wil komen voor de frictiekosten die zij maken i.v.m. de harmonisering. In feite 
stimuleert de gemeente daarmee de toetreding van nieuwe marktpartijen en biedt 
bovendien financiële ondersteuning. Dat kan tot concurrentievervalsing leiden en dat is 
daarom bij wet verboden. Organisaties zijn zelf verantwoordelijk om te voldoen aan 
(nieuwe) regelgeving en hadden daarvoor kunnen reserveren, net zoals Koningskinderen dat 
nu is bij nieuwe eisen voortvloeiend uit de Wet IKK. Als de gemeente dit beleid zo uitvoert, 
worden bestaande marktpartijen benadeeld en dat lijkt ons niet de bedoeling. Een 
argument dat gebruikt wordt, is dat de gemeente te laat was met de aankondiging van de 
harmonisering.. maar dat is al jaren bekend!   

- De gemeente wil bestaande VVE aanbieders die al subsidie ontvangen voorrang geven bij de 
toekenning van budgets onder het nieuwe beleid. In feite blijft het dus moeilijk tot 
onmogelijk voor nieuwe partijen om van de regeling gebruik te gaan maken en met die 
onzekerheid ga je niet investeren in een VVE programma. Dat is natuurlijk zeer opmerkelijk 
en juridisch onhoudbaar; dit is immers een uitgelezen moment voor een “reset” en door op 
basis van de oude situatie voorrang te verlenen aan bepaalde partijen, worden andere 
marktpartijen benadeeld. Het argument dat kinderen op dezelfde locatie moeten kunnen 
blijven zitten is niet steekhoudend. Uiteraard spreek dat voor zich, maar dat wil nog niet 
zeggen dat ouders er zelf voor kunnen kiezen om hun kind(eren) elders onder te brengen. 
Bijvoorbeeld omdat dat dichter bij huis is, of omdat de pedagogische visie meer aanspreekt. 
Dit nog los van de mogelijkheid om hiermee de eventuele wachtlijsten te verkleinen en een 
betere spreiding te krijgen.  

- In het verlengde hiervan is Koningskinderen benieuwd of de gemeente de huurprijzen voor 
(geharmoniseerde) peuterspeelzalen gaat herzien. Deze liggen dikwijls ver beneden een 
marktconform tarief (indirecte subsidie) en ook dat is conform Wet Markt & Overheid niet 
toegestaan.  

 
3. Inhoudelijke regeling 

- Het beleid voorziet o.a. in een tegemoetkoming in de kosten voor (kostwinner)gezinnen die 
geen recht hebben op de reguliere kinderopvangtoeslag die landelijk wordt geregeld door 
de belastingdienst. Dat is op zich een hele goede zaak, omdat daarmee alle peuters gelijke 
kansen krijgen v.w.b. sociale en cognitieve ontwikkeling voordat zij naar school gaan. Waar 
dit beleid echter mank in gaat, is de keuze om deze tegemoetkoming alleen te bieden bij 
organisaties die óók VVE aanbieden (Vroeg- en Voorschoolse Educatie voor kinderen met 
een indicatie). Hiermee wordt de spreiding van peutervoorzieningen voor 
kostwinnergezinnen sterk gereduceerd en de keuzevrijheid van ouders dus zeer beperkt. De 
reden om hiervoor te kiezen is ons niet duidelijk. VVE staat niet automatisch voor een 
hogere kwaliteit en er is niet in iedere wijk even veel behoefte aan (i.t.t. de reguliere 
peuteropvang). Als de gemeente hiervoor kiest om kinderen van verschillende komaf beter 
te laten integreren, lijkt dat in onze ogen erg geforceerd en bovendien onnodig.  

- De gemeente eist dat de manier waarop peuterspeelzalen in de huidige setting opereren, 
wordt gehandhaafd na harmonisering. Dat wil zeggen: peuterspeelzalen zijn 3,5 uur per 
ochtend geopend en kinderen maken minimaal gebruik van twee dagdelen. Dit is 
opmerkelijk: hiermee blijft de peuterspeelzaal naast de kinderopvang staan, terwijl de 
harmonisering juist gericht is op een integratie (en een afbouw van de “old school” 
peuterspeelzalen). Zonder deze eis, kunnen kinderen bijvoorbeeld ook – gedurende een 



aantal uren – naar een peutergroep die de gehele dag geopend is en waar vergelijkbare 
activiteiten worden georganiseerd. Alhoewel onderzoeken hier verschillende conclusies 
laten zien, zou je daarbij eventueel nog de eis kunnen stellen dat peuters er minimaal twee 
keer per week zijn. Maar door nu zelfs de openingstijden van een voorziening voor te 
schrijven en uit te sluiten dat peuters op een reguliere peutergroep kunnen komen, vallen 
heel veel (kleinere) kinderopvang organisaties af om te participeren in deze nieuwe regeling. 
Dat is zonde, niet eerlijk en totaal onnodig.  

 
4. Financieel 

- De gemeente wil rechtstreeks gaan betalen aan kinderopvang instellingen, waarbij wordt 
gewerkt met een voorschot op subsidie. Het is niet duidelijk of er een “cap” op het budget 
zit en of er tussentijds bijgesteld kan worden als de prognose waarop het voorschot is 
gebaseerd niet blijkt te kloppen.  

 
Koningskinderen staat niet alleen in deze kritiek. Diverse andere kinderopvang organisaties zetten 
dezelfde vraagtekens bij het beleid zoals dat nu voorligt. Mocht de raad hiermee instemmen, dan sluit ik 
niet uit dat wij ons zullen verenigen om dat besluit aan te vechten. Ik hoop dat het zover niet hoeft te 
komen en zoals gezegd ben ik graag bereid een toelichting te geven.  
 
Met vriendelijke groet, 

Namens Koningskinderen, 

 

Jelmer Kruyt 

 

 

 
 
Beerensteinerlaan 73 
1406 NR Bussum 
 
T: 035-6910300 / 06-24682766 
E: j.kruyt@konings-kinderen.nl 
W: www.konings-kinderen.nl  
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